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Protokół Nr XII/23 

z XII posiedzenia Kętrzyńskiej Rady Seniorów II kadencji 

w dniu 27 czerwca 2023r. godz.1200 

- w Ratuszu Miejskim w Kętrzynie 

 

Ustawowy skład Kętrzyńskiej Rady Seniorów 21 członków, obecnych 14 członków. Lista 

obecności stanowi zał. nr 1 do protokołu. 

Nieobecni: 

Pani Anna Dziemiańczuk, 

Pan Krzysztof Głusiec, 

Pani Halina Grochowska, 

Pan Stanisław Kulas, 

Pan Lucjan Niziołek, 

Pan Jan Przewłocki,  

Pani Janina Maria Wilczek, 

 

W posiedzeniu ponadto udział wzięli: 

Pan Karol Lizurej- Zastępca Burmistrza Miasta Kętrzyn, 

Pani Małgorzata Mieżaaniec- Naczelnik Wydziału Organizacyjnego i spraw Społecznych, 

Pani Justyna Kocięda – Przedstwiciel Związku Gmin ,,Barcja”, 

Pani Halina Rusiecka- Przewodnicząca Gminnej Rady Seniorów w Srokowie. 

 

      
Ad. pkt 1. 

Przewodnicząca Rady Pani Grażyna Turzańska-Giebień powitała zebranych i otworzyła  

XII posiedzenie Kętrzyńskiej Rady Seniorów. 

 

Ad. pkt 2. 

Przewodnicząca Rady przedstawiła poniższy porządek obrad – zał. nr 2 do protokołu: 

1) Otwarcie posiedzenia. 

2) Przyjęcie porządku obrad. 

3) Wystąpienie Przewodniczącej Gminnej Rady Seniorów w Srokowie.  

4) Omówienie działań zmierzających do upowszechnienia współpracy ze środowiskiem osób 

starszych z innymi miastami. 

5) Zgłoszenie uwag do projektu ścieżek rowerowych w Kętrzynie po wysłuchaniu opinii 

Przedstawiciela Związku Gmin Barcja. 

6) Zainicjowanie działań w zakresie płynnego przeniesienia siedziby organizacji 

pozarządowych, mieszczących się w budynku przy ul. Miejskiej 7 do budynku przy 

ul. Dworcowej 10. 
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7) Sprawy różne. 

8) Przyjęcie protokołu z XI posiedzenia Kętrzyńskiej Rady Seniorów z dnia 30.05.2023 roku. 

9) Zamknięcie posiedzenia. 
 
Ad. pkt 3. 
 

Pani Przewodnicząca powitała wszystkich obecnych na spotkaniu. Jednogłośnie 

nastąpiła zmiana porządku obrad pkt.nr 6 został zamieniony z pkt. Nr 3 porządku obrad.  Pani 

Przewodnicząca oddała głos Panu Zastępcy Burmistrza Karolowi Lizurej.  

Pan Karol Lizurej wytłumaczył czym spowodowane jest przeniesienie siedziby 

organizacji pozarządowych, mieszczących się w budynku przy ul. Miejskiej 7 do budynku przy 

ul. Dworcowej 10. Z budynku przy ul. Dworcowej  10 wyprowadziła się Miejska Spółka KOMEC. 

Pomysłem jest aby w tym budynku powstało Centrum Organizacji Pozarządowych, w którym 

w przyszłości mógłby zostać zatrudniony pracownik na ½ etatu, do dyspozycji dla Organizacji 

Pozarządowych np. w przypadku pomocy przy napisaniu wniosku dotacyjnego, czy pisma 

urzędowego. Zaznaczył, że należy znaleźć wspólne porozumienie w tej sprawie, aby Organizacje 

Pozarządowe działały w  jednym miejscu. Zapewnił, że nikt nikogo nie będzie na przymus 

wyprowadzał z budynku ul. Miejskiej 7.  Pani J. Milewicz pow. że to jest bardzo dobry pomysł, 

aby wszystkie organizacje miały swoją siedzibę w jednym miejscu. Nadmieniła, że była w 

budynku przy ul. Dworcowej 10, oglądała pomieszczenia. Pani Przewodnicząca zap. Pana 

Zastępcę czy prawdą jest, że budynek przy ul. Miejskiej 7 jest przeznaczony na sprzedaż. Pan 

Zastępca zapewnił, że nie jest to prawda. Pan Z. Nowak powiedział, że należy zacząć od kosztów 

jakie ponoszą obecnie organizacje wynajmując pomieszczenia. Zaznaczył, że pomieszczenia 

należą do miasta i to ono będzie decydowało, gdzie mogą się mieścić siedziby organizacji 

pozarządowych. Jeżeli Organizacje Pozarządowe nie chcą przyjąć propozycji przeniesienia 

Miasta to niech zaczną wynajmować lokale na własną rękę. Nadmienił, że nie można narażać 

Miasta na koszty, a budynek przy ul. Miejskiej 7 byłby przeznaczony na mieszkania komunalne 

i nie może być w połowie pusty a w połowie zajęty. Skoro Miasto stwarza warunki, chce utworzy 

Centrum Organizacji Pozarządowych to należy to uszanować. Dodał, że zdarzały się sytuację, 

w których Organizacja Pozarządowa fizycznie zajmowała przez tydzień pomieszczenie przy ul. 

Miejskiej 7 i więcej jej nie było. Pani Z. Werner z Organizacji Towarzystwa Miłośników 

Kętrzyna powiedziała, że już zaczęli korzystać z Sali konferencyjnej w budynku przy ul. 

Dworcowej 10 i są bardzo z zadowoleni z Sali jak i innych pomieszczeń, uważa, że warunki są 

tam bardzo dobre. Wyraziła, swoje zdanie, że jest za tym, aby wszystkie organizację 

pozarządowe przeniosły się do tego budynku. Pan. K. Kiszczak zapytał Pana Zastępcę czy każda 

przeniesiona organizacja będzie miała swój pokój. Pan Zastępca odpowiedział, że każda 

organizacja będzie miała swój pokój. Pan. Z. Nowak dodał, że w Kętrzynie istnieje około 100 

organizacji pozarządowych, ale tylko część z nich tak naprawdę funkcjonuje i tylko im należą 
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się te pomieszczenia. Pani przewodnicząca podsumowała, że członkowie muszą wypracować 

wspólne stanowisko  aby przekonać swoje organizacje do przeniesienia siedziby.  

 

 

Ad. pkt 4., 5. 

 Pani Przewodnicząca podziękowała Radzie Seniorów ze Srokowa za zaproszenie na 

Niedzielę z Seniorem w Srokowie i oddała głos dla Przewodniczącej Gminnej Rady Seniorów 

ze Srokowa.  Pani Przewodnicząca powiedziała, że aby wydarzenie się odbyło, wszyscy, cała 

Rada  sumiennie pracowała przez 5 miesięcy. Na początek ustalili plan i harmonogram 

wydarzenia, następnie zaczęli pozyskiwać  partnerów. Koszt całego wydarzenia został 

oszacowany na 13 tysięcy złotych. Z urzędu Gminy otrzymali 5 tysięcy złotych. Pozostałe środki 

pozyskali od 18 instytucji publicznych oraz osób prywatnych. Zaznaczyła, że bardzo dużo 

organizacyjnie robili sami m.in. dekoracje. Wystąpili na scenie, zaśpiewali hymn.  W trakcie 

całego wydarzenia były zorganizowane konkursy nagradzane nagrodami pozyskanymi od 

sponsorów. Pani Przewodnicząca zapytała czy Srokowska Rada Seniora posiada stronę 

internetową oraz kro ją prowadzi. Pani H. Rusiecka odpowiedziała, że ona razem ze swoim 

Zastępcą prowadzą fanpage na portalu społecznościowym facebook, ale również jest w trakcie 

przygotowania strona www. Pani J. Milewicz zapytała w jaki sposób otrzymuje ich Rada 

delegacje na wyjazdy. Pani H. Rusiecka powiedziała, że aby mogli otrzymywać delegacje na 

wyjazdy to statut ich działalności musi być dostosowany. Ich statut jest w trakcie 

dostosowywania, czeka na zatwierdzenie podczas Lipcowej sesji Rady Gminy.  

 

 

Ad. pkt 6.  

Oddano głos Przedstawicielowi Związku Gmin Barcja w sprawie koncepcji budowy 

ścieżek rowerowych. Pani J. Kocięda poinformowała, że są opracowane 2 dokumentacje 

techniczne budowy ścieżek rowerowych na odcinkach: 

1) Kętrzyn-Srokowo-Różanka 

2) Kętrzyn -Gierłoż-Parcz 

Pani J. Kocięda poinformowała, że na etapie tworzenia koncepcji ścieżek rowerowych były 

przeprowadzone konsultacje społeczne. Pani Przewodnicząca zapytała kiedy będzie budowana 

ścieżka rowerowa na odcinku: Nowa Różanka-Solanka. Pani J. Kocięda, powiedziała, że w tym 

momencie jest to na etapie finalizacji wykupu działek, a nadzoruje to Zarząd Dróg 

Wojewódzkich i należało by uzyskać więcej informacji na ten temat od tej instytucji. Dodała, że 

w 2015 roku koszt dokumentacji oraz budowy ścieżek rowerowych wyniósł 36 mln. zł. Obecnie 

w realizacji ma być ścieżka rowerowa Karolewo-Czerniki 3,5 km za 5 mln. zł. Pani 

Przewodnicząca podziękowała zaproszonym gościom za przybycie i wystąpienia.    
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Ad. pkt 7. 

Pani. J. Milewicz powiedziała aby miasto zorganizowało dodatkowo 2 autobusy. Pan 

Zastępca Burmistrza wytłumaczył, że obecna ilość kursujących autobusów jest w zupełności 

wystarczająca. Pani M. Kaliszewicz zaproponowała, aby czcionka w rozkładach jazdy została 

powiększona, gdyż starsze osoby mają problem ze wzrokiem. Wspomniała, że jest również 

niezrozumiały. Pan Zastępca Burmistrza powiedział, że będą organizowane szkolenia dla osób 

starszych w Centrum Spotkań Seniora w Kętrzynie dot. odczytywania i zrozumienia rozkładów 

jazdy. Zapewnił także, że również zajmie się problemem zbyt małej czcionki. Pani Z. Werner 

zauważyła, że jest problem z komunikatem w autobusach dot. kierunku jazdy np. jadąc na 

dworzec wyświetla się ul. Rataja. Pan Zastępca Burmistrza wytłumaczył, że ten system jest 

obsługiwany przez aplikację ,,Kiedy dojadę”. Zapewnił, że zgłosi problem w celu jego 

rozwiązania. Pani Naczelnik M. Mieżaniec dodała, że dla seniorów, którzy korzystają ze 

smartfonów rozkład jazdy jest bardzo czytelny.  

Pani M. Kaliszewicz poinformowała, że w szpitalu w Nidzicy są nadal wolne miejsca dla 

seniorów. Nadmieniła, że warto informować o tym swoich lekarzy prowadzących. Dodała, że 

należy likwidować bariery architektoniczne, aby dostosować ej do osób starszych. Pan Zastępca 

Burmistrza wytłumaczył, że nowo budowane budynki są dostosowane do potrzeb osób 

starszych i niepełnosprawnych, natomiast te starsze budynki już nie i często jest tak, że nie 

można ich dostosować. W zamku był pomysł aby zamontować windę, lecz konserwator 

zabytków nie wyraził na to zgody. Pani Przewodnicząca Gminnej Rady Seniorów w Srokowie 

opowiedziała, o liście barier jakie występują na ich terenie, którą następnie przedstawiono dla 

Władz Urzędu Gminy Srokowo.  Następnie odpowiednie organy zadecydowały co jest możliwe 

do zrobienia z tej listy, a co nie. Pani J. Milewicz powiedziała, że Urząd miasta nie jest 

dostosowany. W budynku  Urzędu są 3 piętra i brak windy. Pan Zastępca odpowiedział, że 

można wejść, wjechać na poziom zero i zadzwonić po danego pracownika, który przyjdzie i 

pomoże w załatwieniu danej sprawy. Pan Zastępca Burmistrza poinformował, że Kętrzyńska 

Rada Seniorów również może w Kętrzynie stworzyć taką listę barier.  

Pani Naczelnik Wydziału Organizacyjnego M. Mieżaniec poinformowała Kętrzyńska 

Radę Seniorów, że zwrot kosztów wyjazdów Rady Seniorów powinien być umocowany w ich 

statusie. Przytoczyła art. ustawy o samorządzie gminnym mówiącym o tym. Powiedziała, że 

Urząd obecnie posiada 2 samochody. Jeden na potrzeby Pana Burmistrza i Pana Zastępcy, 

drugi na potrzeby przewozu  dzieci , osób niepełnosprawnych.  

Poinformowano o zawieszeniu dyżurów Kętrzyńskiej Rady Seniorów przez okres 

wakacyjny. 
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Ad. pkt 8. 

Przystąpiono do głosowania za przyjęciem Protokołu  z XI posiedzenia Kętrzyńskiej Rady 

Seniorów z dnia 30.05.2023r. W głosowaniu wzięło udział 14 Radnych, protokół przyjęto 

jednogłośnie. 

 

 

Ad. pkt 10. 

Przewodnicząca Rady zamknęła posiedzenie. 

 

 

Na tym protokół zakończono. 

Protokołowała: Sylwia Szczudło.  

Przewodnicząca  
Kętrzyńskiej Rady Seniorów 

 
                                                                                        -  Grażyna Turzańska-Giebień 

 


